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DEWAN RAKYAT MALAYSIA 

SOALAN JAWAB BERTULIS

PERTANYAAN : BERTULIS

DARI PADA TUAN M. KULASEGARAN [ IPOH BARAT ]

SOALAN

Tuan M. Kulasegaran [ Ipoh Barat ] minta MENTERI SUMBER AS LI 

DAN ALAM SEKITAR menyatakan pada masa terkini, adakah terdapat 

langkah-langkah proaktif yang diambil oleh Kerajaan di seluruh negara 

untuk mengurangkan pengeluaran karbon daripada kilang-kilang yang 

menyebabkan berlakunya pencemaran. Adakah sebarang kajian yang 
dijalankan oleh Kementerian untuk mengkajlkan tahap pencemaran 

karbon di Malaysia dan juga impak-impak pencemaran kepada 

kesihatan rakyat-rakyat Malaysia.



JAWAPAN:

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat,

Kerajaan sentiasa komited dalam mengurangkan isu pencemaran 

udara. Kementerian ini melalui Jabatan Alam Sekitar telah mengambil 

tindakan proaktif melalui pelaksanaan Pelan Tindakan Udara Bersih 

2010 (Clean Air Action Plan - CAAP) yang telah menggariskan hala tuju 

kepada pihak-pihak berkepentingan dalam pengurusan kualiti udara dan 

langkah-langkah penyelesaian jangkamasa pendek, sederhana dan 

panjang dalam menangani masalah pengeluaran karbon atau 

pencemaran udara. Beberapa strategi dan pelan tindakan telah dirumus 
dalam Pelan Tindakan Udara Bersih ini ke arah mempertingkatkan 

kualiti udara bagi kesejahteraan hidup rakyat.

Antara strategi yang telah digariskan dalam Pelan Tindakan Udara 

Bersih adalah:

a) Mengurangkan pencemaran udara dari kenderaan bermotor;

b) Mengurangkan pencemaran udara dari aktiviti perindustrian;

c) Menangani masalah jerebu yang berpunca dari kebakaran 

tanah dan hutan serta aktiviti pembakaran terbuka;
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d) Meningkatkan pembangunan modal insan dan

pembangunan keupayaan dalam pengurusan kualiti udara; 

dan

e) Memperkasakan program-program pendidikan dan

kesedaran kepada orang awam serta mempertingkatkan 

penyertaan mereka dalam pengurusan kualiti udara yang 

lestari.

Buat masa ini, tiada kajian yang dilaksanakan bagi menilai tahap 

pencemaran karbon dan impaknya kepada kesihatan di Malaysia.

Sekian, terima kasih
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